



APPPLICATION having been made a considerable time since by petition to his Excellency the Governor and Council, for the Township of Granby, situated on a branch of the River Malta, by Henry Caldwell, Esq. late Colonel of the British Militia, on behalf of those of said Corps who served in defence of this City during the Blockade in 1775-76, which petition was referred to and recommended by a Committee of the Council, in order to enable the said Henry Caldwell to make further application, for a warrant of Survey, and to take necessary steps previous to the obtaining a patent for said Township, such officers and privates who have not already obtained Grants of King's lands (and who wish to become Associates for lands in said Township) are desired to give in their names at the Receiver General's office, on or before the 31st day of January next. — *Quebec, 23d December, 1796.*

To be SOLD by PRIVATE SALE,

A Lot of land of five arpents and a chain in front, by about fifteen in depth, situate in the Seigneurie of St. François, on Lake St. Peter, with a fine house thereon erected, convenient for trade with the Canadians and Savages, and other buildings necessary for the said Farm, and in continuation to the end of the said Seigneurie of St. François joining that of Lussaudiere.

Two other Lots of Land, one containing three arpents, the other four and a half by thirty in depth, besides a meadow of fine hay along the said Lake, of three arpents by about fifteen to twenty, and two small islands.

For the particulars apply to the Printer.

Quebec, 14th Dec. 1796.

PUBLIC NOTICE.

THE SUBSCRIBER residing at Montreal, informs the Public, that by deed executed before Peter Lukin Esquire, and his Colleague Notaries at said place, bearing date the 24th inst. he has purchased of Dame Marie Catherine Tessier, widow of the late Antoine Janisse, whilst living Merchant Trader to the Upper Country, all the right, title, property, claim and demand whatsoever that she may have, as well in that certain (undivided) lot or parcel of ground situate in St. Paul's street in this City, as in the Stone House No. 114, and other the buildings thereon erected, the whole bounded and abutted as follows to wit, in front, on a level with St. Paul's street, in the rear or depth by Capital street, joining on one side to Mr. Adam Scott and on the other side to Mr. George Stansfield.

Wherefore he requests all those who may have claims on the said premises, whether by debt, mortgage, servitude, or other right, incumbrance or demand whatsoever, to file, or leave notice thereof, in writing, at the Notarial office of the said P. Lukin, No. 75, Notre Dame street, before the first day of March next, otherwise he will pay the purchase money, take act of the claimants negligence, and avail himself thereof and of this advertisement in all Courts of Law and equity.

JOHN SHUTER.

Montreal, 28th November, 1796.

To be Sold by private Sale.

A fine large and well built Stone House with a large and very good wheat store three floors high; a wooden House and another Store not finished: stables, Ice House, well and other small buildings; together with four gardens planted with fruit trees and others, and a large bed of very fine Sparagras. — The whole situated on one of the most agreeable Spots on the banks of the River Chambly; very proper and complete either for a Merchant or any other person who would wish to retire in the country. — On paying readily part of the purchase money, in order to facilitate the Purchaser, easy terms of payment will be given for the residue, paying of course the legal interest thereof. — For further information, application is to be made to Joseph Papineau, or to Peter Lukin, Esquires, Notaries, at Montreal, or to the Proprietor hereunder subscribed on the Premises, at St. Antoine, River Chambly. — Letters per post or otherwise will be attended and answered to.

LOUIS MARCHAND.

St. Antoine, the 17th November, 1796.

THE Subscriber informs the public, that by deed passed before Mr. J. Gabrion, Notary at the Parish of Soulanges, District of Montreal, bearing date the eighth day of July last, he has purchased of François Lalonde and his wife, a Lot of Land No. 10, above the Côteau du Lac, in the Seigneurie of Soulanges, containing three arpents in front, by twenty arpents in depth, bounded in front by the River Catarqui, behind by unconceded lands, on one side by Antoine Lalonde on Lot No. 9, and on the other side by Jean Baptiste Morel. All persons who may have any claims on the above described premises either by mortgage or otherwise, are required to give in the same to him, at his house two miles above the Côteau du Lac, between this and the 6th day of January next, in default of which, the said purchaser will avail himself of this advertisement.

JOHN Mc INTIRE.

End of Lake St. Francis, 19e Sept. 1796.

MAHOGANY FOR SALE

At JOHN BOWMAN's Cabinet Maker & Joiner,
No. 9. St. Lewis Street.

Quebec, 19 Decr. 1796.

A Vendre par JAMES MACKENZIE, à son magasin sur le bord de l'eau aux Trois Rivières. — Un assortiment général et bien choisi de Marchandises sèches et de liqueurs, consistant en Toiles, Draperie, Clincaillerie et Lainage, Souliers d'hommes et de femmes, ditto de jeunesse, Taillanderie, et Coutellerie, Verrerie et Poterie, Rum et Esprit de la Jamaïque, ditto distillé dans le pays, Vins de Fayal, de Ténériffe et d'Espagne, Thé, Sucre et Café, avec d'autres épiceries &c. &c. Les marchandises ci dessus sont toutes de l'importation de cette année et de la meilleure qualité; et seront vendues, soit en gros ou en détail, à un profit modique pour de l'argent comptant ou à court crédit.

Trois Rivières, 13e Septembre, 1796.

A VENDRE DE GRE-à-GRE.

UNE Terre de cinq arpents et une chaîne de front, sur environ quinze de profondeur, sise ensuite en la Seigneurie de St. François le long du Lac St. Pierre, avec une très belle Maison dessus construite, propice pour le commerce avec les Canadiens et Sauvages, et tous les autres bâtiments nécessaires à la dite terre; et en continuation au bout de la dite Seigneurie de St. François, tenant à celle de la Lussaudiere.

Deux autres Terres contenant l'une trois arpents, et l'autre quatre et demie sur trente de profondeur; en outre une prairie de gros foin le long du dit Lac, de trois arpents sur environ quinze à vingt, et deux petites Isles.

Pour le prix et conditions, s'adresser à l'Imprimeur.

Québec, 14e Dec. 1796.

AVIS AU PUBLIC,

LE Souffigné demeurant en la Ville de Montréal donne avis au public que par contrat passé devant Mr. Pierre Lukin et son confrère Notaires au dit lieu en date du 24 courant, il auroit acquis de Dame Marie Catherine Tessier veuve de feu Sr. Antoine Janisse de son vivant marchand voyageur aux pays d'en haut tous les droits indivis qu'elle peut avoir, tant sur un emplacement ou terrain sis en cette ville Rue St. Paul, que sur la maison en pierre N^o. 114 et autres bâtimens dessus construits, le tout en la totalité borné comme suit, savoir, par devant au niveau de la dite rue St. Paul, par derrière par la rue Capital, joignant d'un côté au Sieur Adam Scott et d'autre côté à Sieur George Stansfield.

En conséquence il prie tous ceux qui peuvent avoir des prétentions sur les dites propriétés, soit par dettes, hypothèques, servitude ou autre droit ou demande quelconques, de les exhiber ou en laisser avis par écrit en l'étude du dit Mr. Lukin N^o. 75. Rue Notre Dame avant le premier jour de Mars prochain, autrement il payera le prix de son acquisition: requerra acte de la négligence du prétendant et n'en prevaudra, ainsi que du présent avertissement dans toutes cours de loi et d'équité.

JOHN SHUTER.

Montréal, 28 Novembre, 1796.

A VENDRE de Gré-à-Gré,

UNE belle grande et très bonne Maison bâtie en pierres, avec un grand et très bon hangar à bled trois planchers de haut, une maison en bois et un autre hangar point achevés, écuries, Glacière, puits et autres petits bâtimens joints à quatre Jardins complantés d'Arbres fruitiers et autres, et d'un grand carré de très belles Alperges. — Le tout situé dans un des plus agréables lieux sur le bord de la Rivière Chambly, très propre et complet pour un Marchand ou toute autre personne qui voudroit le retirer en Campagne. En payant comptant une partie du prix de l'Achat, pour faciliter l'Acquéreur, il sera donné des termes aisés pour le reste, en payant comme de droit l'intérêt légal. Pour plus ample information, il faut s'adresser à Joseph Papineau ou à Pierre Lukin, Ecuyers, Notaires, à Montréal; ou au propriétaire sous-signé dans la dite Maison, à St. Antoine Rivière Chambly. — Il répondra régulièrement aux Lettres qu'on lui adressera par la poste ou autrement.

LOUIS MARCHAND.

LE Souffigné informe le Public, que, par contrat passé devant Me. J. Gabrion, Notaire, dans la paroisse de Soulanges, District de Montréal, en date du huitième jour de Juillet dernier, il a acquis de François Lalonde et sa femme, un lopin de terre N^o 10 au-dessus du Côteau du Lac, dans la Seigneurie de Soulanges, contenant trois arpents de front sur vingt arpents de profondeur, borné devant par la rivière Catarqui, derrière par les terres non concédées, d'un côté par Antoine Lalonde sur le lot N^o 9 et de l'autre côté par Jean Baptiste Morel. Tous ceux qui peuvent avoir des prétentions sur les propriétés ci dessus désignées, soit par hypothèque ou autrement, sont requis de les lui faire connaître, à la maison, à deux milles au-dessus du Côteau du Lac, d'ici au sixième jour de Janvier prochain, faute de quoi, le dit acquéreur se prevaudra du présent avertissement.

JOHN Mc INTIRE.

Du bout du Lac St. François, 19e Septembre, 1796.

MAHOGANY à VENDRE

Chez JOHN BOWMAN, Menuisier,
Rue St. Louis, No. 9.

Quebec, 19e Décembre, 1796.

THE Subscriber as Attorney by Procuration of Messrs.
Jean Bte. Dezery and Charles Larrivé Executors of the last Will and Testament of the late Pierre Gamelin, Esq. doth hereby give public notice to all persons to whom the said deceased may be indebted, to produce their accounts or claims, duly authenticated, and those who may be indebted to the said succession, to make immediate payment; otherwise he will avail himself of the present advertisement.
Montreal, 10th Dec. 1796.

LOUIS GAUTHIER.

FOR Sale by JAMES MACKENZIE at his store
on the Water-side, Three Rivers—A general and well laid in Assortment of Dry Goods and Lignors, consisting in Linen drapery, Haberdashery and Woollen-drapery, Men and Women's shoes, Youth's ditto—Hardware and Cutlery, Glass and Earthen ware; Jamaica Rum and Spirits, Country distilled ditto—Fayal, Teneriff and Spanish Wines; Tea, Sugar and Coffee with other Groceries, &c. &c.
The above goods are all of this year's importation, of the best qualities, and will be sold either in wholesale or retail on a low advance for Cash or short Credit.—Three Rivers, 13th Sept. 1796.

DISTRICT OF QUEBEC. BY virtue of a writ of execution issued out of the Court of King's Bench holding civil pleas in and for the said District, at the suit of John Painter of the City of Quebec Merchant, against the goods and chattels, lands and tenements of Andrew Cameron of the said City of Quebec Merchant and Jane Stuart his wife, to me directed; I have seized and taken in execution, as belonging to the said Andrew Cameron and Jane Stuart, the undivided two thirds of that lot of ground situate on the Beach adjoining the Landing Place, in the Lower Town of the City of Quebec; which said lot consists of twenty eight thousand five hundred feet in superficies, and is bounded as follows; that is to say, on the south by the said Landing Place, on the west by the Houses belonging to the Representatives of Amiot and Charry, and the property of Grey Sisters; on the north by the Representatives of the late Charles Grant, and on the east by the River St. Lawrence, together with the divided two thirds of the Stone dwelling House two stories high thereon erected, and the entire property of the out houses, Hangard, Stores and Whatves belonging to and erected on the said two thirds of the said lot of ground, the whole at present occupied by Messieurs Munro and Irvine: Now I do hereby give notice, that the above described premises will be sold and adjudged to the highest bidder at the Court House in the Jesuit's College in the City of Quebec on Thursday the eleventh day of May next, at eleven of the clock in the forenoon, at which time and place, the conditions of sale will be made known by
JA: SHEPHERD, Sheriff.

All and every person or persons having claims on the said premises by mortgage or other right or incumbrance whatsoever are hereby required to give notice thereof in writing to the said Sheriff at his office in Quebec, before the day of sale.

Quebec, 5th January, 1797.

MONTREAL. BY virtue of a writ of execution issued out of his Majesty's Court of King's Bench, holding civil pleas, in and for the said District, at the suit of Gabriel Le Roux against the lands and tenements of François Bissonnet, to me directed, I have seized and taken in execution, as belonging to the said François Bissonnet, two emplacements or lots of ground, contiguous to each other, situate in the village of Quinchien, in the District aforesaid, known by the numbers 43 and 44, the first containing fifty four feet in front by one hundred and thirty five feet in depth on the south east line, and one hundred and twenty six feet and a half on the North west line, and the second containing fifty four feet in front by one hundred and twenty six feet and a half in depth on one line, and one hundred and eighteen feet on the other line; the whole being bounded in the front by a ditch which forms the basis of the road of Vaudreuil, on one side by the place called Saint Michel, on the other side Saint Jean Baptiste Street, and behind by ungranted land: Now I do hereby give notice that the said premises will be sold and adjudged to the highest bidder, at the church door of the Parish of Saint Michel, on Monday the 6th day of March next, at ten of the clock in the forenoon; at which time and place the conditions of sale will be made known.
EDWD. WM. GRAY, Sheriff.

All and every person or persons having claims on the above described premises, by mortgage or other right or incumbrance, are hereby advertised to give notice thereof to the said Sheriff, at his office in the city of Montreal, according to law.—Montreal, 26th October, 1796.

* * Those persons in Montreal and its environs who have not yet settled their accounts with the Printer are requested to settle them without delay with Mr. François SARRAULT who is authorized for that purpose.

Subscriptions are received for the Quebec Gazette at the Printing-Office Quebec, by Mr. Samuel Sills Three-Rivers, by Mr. Louis Aimé Berthier, and by Mr. François Sarrault Montreal.

CONDITIONS OF THE QUEBEC GAZETTE.

It is printed on a sheet of Crown paper every Thursday and dispatched by the Montreal Post on the same day.

The Annual Subscription is Three Dollars.—When sent by the Post Three Dollars and a half.

Payment is demanded yearly up to the first of May, and at no other period.

Advertisements in English and

French not exceeding ten lines, are inserted at Seven shillings and six pence for the first insertion, & two shillings and six pence for every subsequent insertion.

If only in one language Five shillings is charged for the first insertion, and One shilling and three pence for every subsequent insertion.

When exceeding ten lines, they are charged in the above proportion.

PRINTING-OFFICE, Quebec, 23d August, 1796.

FOR SALE AT THE PRINTING OFFICE, THE FOLLOWING BLANK, VIZ.

POLICES of Insurance different kinds, Bills of Exchange, Bills of Lading, Bond, Powers of Attorney, Attestations, Apprentices Indentures, Articles for Shipping Seamen, Prices Current, Summonses, &c. &c. &c.

LE Souffigné comme fondé du pouvoir de Messieurs Jean
Bte. Dezery et Charles Larrivé Exécuteurs Testamentaires de feu Pierre Gamelin Ecuyer, donne avis par le présent à toutes personnes à qui il peut être du par le dit défunt, de produire leurs comptes ou demandes, en forme authentique; et ceux qui peuvent devoir à la dite Succession de payer incessamment, faute de quoi, il se prévaudra du présent avertissement.
LOUIS GAUTHIER.

Montreal, 10 Décembre, 1796.

A VENDRE à l'IMPRIMERIE.

HEURES ROMAINES en gros caractères, contenant les Offices de la Sainte Vierge, et des Morts pour l'usage des Congréganistes.

Les Vêpres, Hymnes et Antiennes de l'Eglise, &c. &c. &c. sur Demy en 12mo proprement reliées, prix 3/6 en détail, et 3/6s. la douzaine.

Les Marchands dans la campagne, en envoyant leurs ordres à l'Imprimerie, pourront en avoir le nombre qu'ils désireront.

DISTRICT DE QUEBEC. EN vertu d'un Ordre d'Exécution émané de la Cour du Banc du Roi, pour les causes civiles, dans et pour le dit District, à la poursuite de John Painter, de la cité de Québec, Négociant, contre les biens et effets, terres et possessions d'Andrew Cameron de la dite cité de Québec, Négociant, et Jane Stuart, son épouse, à moi adressé, j'ai fait et pris en exécution, comme appartenant au dit Andrew Cameron et à Jane Stuart, les deux tiers indivis de ce terrain, situé sur la greve joignant la place de débarquement, dans la Basse-ville de la cité de Québec, lequel dit terrain confite en vingt huit mille cinq cents pieds en superficie, et est borné comme suit, c'est-à-dire: au sud par la dite place de débarquement, au Ouest par les maisons appartenantes aux représentants d'Amiot et Charry, et le bien des sœurs Grises; au nord par les représentants de feu Charles Grant, et à l'Est par le fleuve Saint Laurent, ensemble avec les deux tiers divisés de la maison bâtie en pierre à deux étages dessus érigée, et l'entière propriété des bâtiments hangard, Magazins et quais appartenants aux dits deux tiers du dit terrain et construits sur icelui, le tout étant présentement occupé par Messrs. Munro et Irvine. Or je donne avis par le présent que les prémisses ci-dessus désignées seront vendues et adjudgées au plus haut enchérisseur à la Chambre d'Audience dans le Collège des jésuites, dans la cité de Québec, Jeudi le onzième jour de Mai prochain, à onze heures du matin, auxquels tems et lieu les conditions de la vente seront énoncées par
JA: SHEPHERD, SHERIFF.

Tous ceux qui ont des prétentions sur les prémisses ci-dessus désignées, soit par hypothèque, ou autre droit ou servitude, sont par le présent requis d'en donner avis par écrit au dit Sheriff à son Bureau, à Québec, avant le jour de la vente.—Québec, 5 Janvier, 1797.

MONTREAL. EN vertu d'un Ordre d'exécution émané de la Cour du SAVAIR. Banc du Roi de Sa Majesté, de Jurisdiction civile, dans et pour le dit District, à la poursuite de Gabriel Le Roux, contre les terres et possessions de François Bissonnet, à moi adressé, j'ai fait et pris en exécution, comme appartenant au dit François Bissonnet, deux emplacements ou terrains, contigus l'un à l'autre, situés dans le village de Quinchien, dans le District sus dit, connus par les nombres 43 et 44, le premier contenant cinquante quatre pieds de front sur cent trente cinq pieds de profondeur sur la ligne Sud-Est, et cent vingt six pieds et demi sur la ligne du Nord-Ouest, et le second contenant cinquante quatre pieds de front sur cent vingt six pieds et demi de profondeur sur une ligne, et cent dix-huit pieds sur l'autre ligne; le tout borné devant par un fossé qui forme la base du chemin de Vaudreuil, d'un côté par la place nommée Saint Michel, de l'autre côté par la rue Saint Jean, Baptiste, et derrière par les terres non concédées: Or Je donne avis par le présent, que les dites prémisses seront vendues et adjudgées au plus haut enchérisseur, à la porte de l'Eglise de la paroisse de St. Michel, Lundi le sixième jour de Mars prochain, à dix heures du matin; auxquels tems et lieu les conditions de la vente seront énoncées.
EDWD. WM. GRAY, SHERIFF.

Tous ceux qui peuvent avoir des prétentions sur les prémisses ci-dessus désignées, soit par hypothèque ou autre droit ou servitude, sont par le présent avertis d'en donner avis au dit Sheriff, à son bureau, dans la cité de Montréal, suivant la Loi.—Montreal, 26 Octobre, 1796.

* * Les personnes de Montréal et de ses environs qui n'ont point encore réglé leurs comptes avec l'Imprimeur, sont requises de les régler avec Mr François Sarrault, qui est autorisé à cet effet.

Les Souscriptions de la Gazette de Québec seront reçues à l'Imprimerie à Québec, par Mr. Samuel Sills aux-Trois-Rivieres, par Mr. Louis Aimé à Berthier, et Mr. François Sarrault à Montréal.

CONDITIONS DE LA GAZETTE DE QUEBEC.

Elle est imprimée sur une feuille de papier Crown, tous les Jeudis, et est envoyée le même jour par l'ordinaire de Montréal.

La Souscription annuelle est de trois piastres.—Lorsqu'elle est envoyée par la Poste trois piastres et demie.

Le paiement est requis tous les ans jusqu'au premier de Mai seulement.

Les avertissements en Anglois et en François, qui n'excedent point dix

lignes, sont insérés à sept chellins et demi pour la première fois, et deux chellins et demi pour chaque insertion suivante.

S'ils ne sont que dans une langue, c'est cinq chellins pour la première fois, et un chellin et trois deniers pour chaque insertion suivante.

Lorsqu'ils excedent dix lignes, ils sont chargés dans la proportion sus-dite.

DE L'IMPRIMERIE, — Québec, 23 Août, 1796.

A VENDRE à l'IMPRIMERIE les BLANCS suivants:

Polices d'Assurances de différentes sortes, Lettres de change, Connoissances, Obligations, Procurations ou plein-pouvoirs, Attestations, Brevets d'apprentissage, Engagements de matelots et prix courants, Sommaisons, &c. &c. &c.